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Concept Notulen ledenraad 15 november 2023 

 

datum   : november 2023  

kenmerk  : 2023/xx/A7/EvE/EtM 

plaats   : De Amershof, Amersfoort 

 

Deze notulen zijn verzonden aan de ledenraad, secr. PB’s, LB 

 

Aanwezig: 

Groningen: Carin v.d. Wal Landelijk Bestuur: 

Fryslân: Lieske v.d. Bos  Voorzitter: Reineke van Wouwe 

Drenthe: Ceciel Mentink  Vicevoorzitter: José Vroonland 

Overijssel: Janny Prins Penningmeester: Leny Moerbeek 

Flevoland: Truus Geertsema Algemeen LB-lid: Maartje van der Bijl 

Gelderland: Rikie Hogemans Aspirant LB-lid: Tineke Jalving 

Noord-Holland: Anke de Wolff  

Zuid-Holland: Truus van Neuren Landelijk bureau: 

Noord-Brabant: Anita van Eekelen Directeur: Erica van Engel 

Zeeland: Dorien Neesman  Notulen: Evelien ter Meulen 

  

Toehoorders:  

Gelderland: Hillie Kupper Afwezig met kennisgeving: 

Noord-Brabant: Joze Copier Angeline Beukema toe Water, LB 

Zeeland: Pia Krijger  

Zuid-Holland: Ria Rutgrink  

Flevoland: Joke Rebel  

Groningen: Jolanda Meindertsma  

Noord-Holland: Wil van den Hurk  

Drenthe: Yvonne Sloots  

 

1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering om 11.00 uur en vraagt de vergadering om 

eventuele aanpassingen van de agenda. De afgevaardigde van Gelderland GLD vraagt 

waarom de gezamenlijke brief van Gelderland en Overijssel niet op de agenda staat. 

Die was niet aan de Ledenraad gericht, is al rechtstreeks beantwoord en staat 

daarom niet op de agenda. 

De volgorde van de agenda wordt aangepast als volgt (met in cursief extra 

toegevoegde items): 

1. Opening door voorzitter Reineke van Wouwe en vaststellen agenda 

2. Notulen ledenraad d.d. 28 juni 2023 en besluitenlijst; ter vaststelling 

3. Mededelingen en ingekomen stukken 

a. E-mail afgevaardigde Groningen d.d. 7-11-2023 

4. Kwartaalcijfers Q3 2023; ter kennisgeving 

a. Ledentallen 

5. Jaarplan 2024 inclusief begroting 2024; ter vaststelling 

6. Ondersteuning kleine afdelingen; ter bespreking 

7. Positieve communicatie en PR binnen en buiten de vereniging; ter bespreking 

a. Campagne 2023 
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8. Beleidscyclus 2024; ter kennisgeving 

9. Jaarthema 

10. Energiebelasting (wel of niet aftrekbaar i.v.m. ANBI) 

11. Aftreden en (her)benoemen leden Landelijk Bestuur; voordracht en benoeming 

voorzitter Landelijk Bestuur 

12. Wat verder ter tafel komt en rondvraag 

13. Afsluiting 

 

De agenda wordt vastgesteld. 

 

2. Notulen ledenraad d.d. 14 februari 2023 en besluitenlijst; ter vaststelling 

De afgevaardigde van Groningen geeft aan dat bij verlening décharge de opmerking 

moet worden toegevoegd dat de controle op en de communicatie over de financiële 

cijfers vanuit de penningmeester naar de Ledenraad en de organisatie tijdiger en 

uitgebreider moet. Hier is in het verleden onvoldoende aandacht voor gevraagd met 

alle gevolgen van dien. 

De voorzitter geeft desgevraagd aan dat de late toezending van de vergaderstukken 

een gevolg is van het late bekend zijn van de definitieve cijfers, dus de keuze was 

ofwel verkeerde cijfers ofwel late aanlevering. Daarin wordt in de toekomst rekening 

gehouden met de beleidscyclus. 

Zeeland vraagt of de andere stukken dan niet eerder toegestuurd hadden kunnen 

worden. De directeur antwoordt dat het jaarplan zonder begroting geen waarde heeft 

en daarom konden de stukken dus niet eerder verstuurd worden. 

De notulen worden vastgesteld met inachtneming van de genoemde wijziging. 

 

De afgevaardigde van Zuid-Holland vraagt, naar aanleiding van besluit 2023-05 of de 

financiële verantwoording door afdelingen blijft met het bestaande formulier. De 

directeur bevestigt dit voor 2024. 

De besluitenlijst wordt vastgesteld. 

 

3. Mededelingen en ingekomen stukken 

Mededelingen: geen mededelingen 

Ingekomen stukken: 

a. E-mail afgevaardigde Groningen. De genoemde bespreekpunten staan op de 

agenda. 

 

4. Kwartaalcijfers Q3 2023; ter kennisgeving 

De penningmeester vraagt of er vragen zijn naar aanleiding van de kwartaalcijfers en 

memo over de cijfers. Groningen vraagt naar de bedrijven die mogelijk interesse 

hebben in adverteren en of dat al voor 2023 is. De directeur antwoordt dat dit voor 

2024 is. Naar aanleiding daarvan meldt zij ook dat afscheid is genomen van de 

huidige advertentieacquisiteur, aangezien die niet leverde naar verwachting. De 

directeur merkt verder op dat de opdracht van de Ledenraad heel duidelijk is geweest 

en ze is erg trots op het bestuur en team en op hoe de cijfers er nu uitzien dankzij de 

doorgevoerde bezuinigingen. Ze voegt eraan toe dat dit mede mogelijk is geworden 

door de bijdragen van de provinciale besturen waarvoor de besturen nogmaals 

bedankt worden. 
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Vervolgens deelt de directeur enkele statistieken van opgezegde, overleden en 

nieuwe leden. Het aantal leden neemt helaas af en teveel afdelingen heffen op, 

waarbij met name de afdelingen die zelfstandig verder gaan, zorgen baren. Daaraan 

wordt in 2024 nog meer aandacht besteed. Enkele highlights zijn: 

 

➢ Oudste lid is 106 jaar oud 

➢ Langste lid is 105 jaar oud en al 86 jaar lid 

➢ Negen leden zijn 100 jaar en ouder. Zij zijn bij elkaar opgeteld maar liefst 576 

jaar lid van de vereniging 

➢ Jongste lid is 22 jaar oud 

➢ 4665 leden zijn jonger dan 70 jaar.  

➢ Gemiddelde leeftijd van de leden is 75,1 jaar oud 

➢ Gemiddeld aantal lidjaren is 21 

➢ Provincie met gemiddeld de trouwste leden: Drenthe (25 jaar); kortste 

lidjaren: Zeeland en Noord-Brabant (16 jaar) 

➢ Afdeling met gemiddeld de trouwste leden: Rolde (DR) 38,9 lidjaren; kortste 

lidjaren: Kloosterzande (ZL) 5,3 lidjaren (gaat na 2024 zelfstandig verder 

wegens geen interesse in provinciale/landelijke activiteiten) 

 

5. Jaarplan 2024 inclusief begroting 2024; ter vaststelling 

De voorzitter neemt het jaarplan pagina voor pagina door.  

N.a.v.: de afgevaardigde van Groningen vraagt naar de opzegging ACWW. Het 

landelijk bestuur laat weten dat deze opzegging is uitgesteld. In 2024 gaat het LB 

zich bezinnen op dit lidmaatschap. 

Naar aanleiding daarvan merkt de directeur op dat we vaker worden gevraagd voor 

dit soort vertegenwoordiging van de vereniging . Een van onze vrouwen neemt op dit 

moment namens Vrouwen van Nu deel aan een rondetafelgesprek over vrouwelijk 

ondernemerschap in de landbouw op uitnodiging van de Landbouwraad van de 

Nederlandse Ambassade en het Vlaams Departement van Landbouw en Visserij. De 

vereniging is qua omvang en aard echt nog van toegevoegde waarde, want we 

worden uitgenodigd om onze stem te laten horen. De afgevaardigde van Zeeland 

merkt op dat er hier meer ruchtbaarheid aan gegeven moet worden, bijvoorbeeld  via 

artikelen in het magazine. Afgelopen jaar is daar al een aanzet toe gedaan en dat zal 

vanaf nu nog meer gaan gebeuren. 

 

De voorzitter geeft het woord aan de penningmeester over de begroting 2024. De 

penningmeester vraagt aandacht voor het meegestuurde memo over de begroting. 

Zij merkt op dat de cijfers van het MJBP niet meer kloppen doordat de het ledental 

lager is dan gehoopt en de begroting nu is aangepast aan de werkelijke cijfers. 

De afgevaardigde van Overijssel merkt op dat de kosten voor het 

administratiekantoor hoger zijn begroot dan eerder. De penningmeester licht toe dat 

deze kosten dit jaar hoger zijn dan eerder voorzien, maar in 2024 juist omlaag 

kunnen doordat de nieuwe financieel-administratief medewerker een deel van het 

werk goed kan doen. Daarnaast is een communicatiebureau ingeschakeld. Dat zal ook 

in 2024 nog zo zijn.. Het landelijk bestuur is er voorstander van om een 

communicatiemedewerker in loondienst aan te stellen in plaats van een extern 

bureau. Gelderland vraagt hoeveel dat zal kosten. De directeur geeft aan dat dat 

bepaald wordt door het beschikbare budget. Aantal uren en hoogte salaris zullen 

daaraan gekoppeld worden. Iemand op kantoor erbij zal ook meer opleveren omdat 

die de vereniging goed leert kennen en daarbij mogelijk beter werk zal kunnen 
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leveren. Nu worden telkens externe partijen ingehuurd die eerst volledig ingewerkt 

moeten worden en de dynamiek op kantoor niet mee krijgen. Groningen oppert om 

binnen de vereniging een oproep te doen voor iemand met communicatie-

achtergrond die mee kan werken op het landelijk bureau. 

Groningen vraagt naar uitleg over de landelijke kaderdag en landelijke 

ontmoetingsdag. De directeur geeft het verschil aan tussen de twee: de kaderdag is 

bedoeld voor de vrijwilligers (het kader) van de vereniging; de ontmoetingsdag is een 

dag zoals de Floriade Ontmoetingsdag en is bestemd voor alle leden. 

Groningen vraagt nog aandacht voor de bestemmingsreserve Innovatie. De 

penningmeester geeft aan dat die inderdaad opgaat in 2024.  

Drenthe vraagt zich af of de webmastertraining alleen landelijke kosten zijn of dat 

hierin ook kosten voor de provinciale trainingen voor lokale webmasters zijn 

opgenomen. De penningmeester geeft aan dat normaal gesproken trainingen aan 

lokale afdelingen door provinciale besturen worden verzorgd en betaald. De directeur 

roept de provincies op om de afdelingen te vragen om hieraan zelf ook een bijdrage 

te leveren. Belangrijk is om de afdelingen te laten inzien wat dit ze oplevert in plaats 

van alleen maar wat het ze kost. Groningen geeft aan dat ze er voorstander van is 

om afdelingen meer te laten bijdragen, maar dat dat op zo’n korte termijn nog niet 

meteen lukt. De directeur zegt toe er verder over na te denken en erop terug te 

komen, mogelijk met opties om een deel van deze trainingen online te verzorgen. 

De landelijke kaderdag wordt georganiseerd met in de ochtend een plenaire sessie en 

in de middag specialistische sessies op verschillende gebieden.  

Noord-Brabant merkt op dat de afdelingen altijd heel zuinig zijn geweest en dat de 

landelijke organisatie wankel staat. Het voelt alsof de afdelingen daarvoor opdraaien, 

zegt ze. De directeur merkt heel beslist op dat de landelijke organisatie niet wankel 

staat en dat dit ook niet zo mag worden gecommuniceerd. Ook moeten de afdelingen 

niet alleen maar op het geld blijven zitten, maar het uitgeven. Natuurlijk niet alles, 

maar er wordt nu door veel afdelingen meer aan spaargeld bewaard dan nodig is. Er 

ontstaat enige discussie over de manier waarop afdelingen met hun geld omgaan.  

Gelderland vraagt naar de kosten van het vernieuwen van huisstijlmaterialen. De 

directeur licht toe dat we vanaf 2024 collectief nieuwe producten willen bestellen om 

de kosten te drukken. De huisstijl wordt vereenvoudigd waardoor de uniformiteit 

verbetert en daarmee ook de zichtbaarheid en herkenbaarheid. 

 

De voorzitter vraagt de ledenraad om het jaarplan en de begroting vast te stellen met 

inachtneming van de besproken opmerkingen. De ledenraad besluit het jaarplan en 

begroting 2024 vast te stellen. 

 

6. Ondersteuning kleine afdelingen; ter bespreking 

De afgevaardigde van Groningen heeft dit punt ingediend en krijgt het woord. Zij 

vraagt om landelijk beleid voor kleine afdelingen voor 2024 en vraagt hoe zij dit voor 

2024 moet aanpakken. De directeur bevestigt desgevraagd dat de provinciale 

besturen dit in 2024 nog kunnen doen zoals ze dat altijd hebben gedaan. In de loop 

van 2024 zal hiervoor beleid ontwikkeld worden. 

 

Dit geldt ook voor de vraag van Drenthe waarbij iedere afdeling die een nieuw lid 

aandraagt een extra bedrag ter waarde van de provinciale afdracht krijgt (de afdeling 
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behoudt sowieso de volledige contributie in het eerste lidmaatschapsjaar). Ook dit 

mag het PB in 2024 nog op deze manier doen.  

 

De directeur laat vervolgens weten dat provincie Drenthe de meeste nieuwe leden 

kreeg in 2023, gevolgd door Gelderland en Noord-Brabant. In Noord-Brabant is de 

afdeling met de meeste nieuwe leden. Zij krijgen in december de nieuwe trofee, de V-

factor, uitgereikt en dan wordt landelijk bekend gemaakt welke afdeling het is. 

 

Zeeland vraagt hoe het zit met ondersteuning voor kleine provincies. Daarover is 

gesproken in de overleggen tussen PB en LB en wordt door het landelijk bestuur 

nagedacht. Datzelfde geldt voor het bekostigen van provinciale commissies. Er is nog 

veel verschil in beleid per provincie. Daarover wordt in 2024 nagedacht om te zorgen 

dat het beleid overal hetzelfde zal worden.  

 

7. Positieve communicatie en PR binnen en buiten de vereniging; ter 

bespreking 

De afgevaardigde van Groningen heeft dit punt ingediend en krijgt het woord. De 

afgevaardigde spreekt haar zorgen uit over de communicatie door de achterban. Op 

hoger niveau is de zichtbaarheid en communicatie inmiddels heel positief. Op lokaal 

niveau moet daar nog echt hard aan gewerkt worden. Er is nog een kloof tussen de 

landelijke organisatie en de lokale afdelingen. Daar moet echt nog veel aan gedaan 

worden. De vraag is ook hoe de zichtbaarheid van het landelijk bestuur kan 

verbeteren. Het “wij”-gevoel kan hierdoor mogelijk wel verbeteren. Groningen geeft 

als suggestie aan het landelijk bestuur om elk jaar enkele afdelingsbijeenkomsten te 

bezoeken. Dat geeft ook meer zichtbaarheid richting de leden. Gelderland suggereert 

om een klein promotiefilmpje van het landelijk bestuur op de website te zetten. 

Zeeland voegt toe dat dit ook via een nieuwsbrief of het magazine kan. Drenthe 

vraagt ook om meer aanwezigheid van het landelijk bestuur bij bijeenkomsten met 

afdelingen, waarbij landelijk bestuursleden het woord kunnen krijgen om het landelijk 

beleid toe te lichten. Er zullen meer uitnodigingen voor bijeenkomsten naar het 

landelijk bureau worden gestuurd en via de website kan ook bij Activiteiten bekeken 

worden wat interessante bijeenkomsten zijn om te bezoeken. Het landelijk bestuur 

neemt dit op en zal zich hierop beraden. 

 

Campagne 2024: de directeur laat de conceptcampagne van Bureau Vijftig zien. De 

ledenraad gaat akkoord met het voorstel van de directeur om optie 2 verder uit te 

werken. 

 

8. Beleidscyclus 2024; ter kennisgeving 

De ledenraad vraagt om enkele data te verplaatsen. Woensdagen zijn niet mogelijk 

omdat de directeur op deze bijeenkomsten aanwezig moet zijn en op woensdag niet 

voor Vrouwen van Nu werkt. Als het mogelijk is data naar de dinsdag te verzetten, 

wordt een nieuwe versie binnenkort verstuurd. 

 

9. Jaarthema 

Er lijkt wat verwarring te zijn over het jaarthema. In de praktijk blijkt dat naast het 

vastgestelde thema ook “voortvarend vooruit”, de titel van het MJBP, veel gebruikt 

wordt. Er zal een combinatie worden gemaakt met de titel van het MJBP Voortvarend 
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Vooruit (op weg naar de toekomst). Dit thema zal drie jaar aangehouden worden. De 

ledenraad gaat hiermee akkoord. 

 

10. Energiebelasting (wel of niet aftrekbaar i.v.m. ANBI) 

In een vorige vergadering is gevraagd of Vrouwen van Nu in aanmerking komt voor 

aftrek of verlaging van energiebelasting vanwege de ANBI status. De directeur heeft 

dit uitgezocht. Dit geldt echter alleen wanneer de energie rechtstreeks aan de 

leverancier wordt betaald. Omdat we energie in rekening wordt gebracht via de 

verhuurder geldt deze regeling voor ons niet. 

 

11. Aftreden en (her)benoemen leden Landelijk Bestuur; voordracht en 

benoeming voorzitter Landelijk Bestuur 

Ledenraad gaat akkoord met herbenoeming Angeline Beukema toe Water voor een 

tweede periode van drie jaar. 

Ledenraad gaat akkoord met de benoeming van José Vroonland tot voorzitter. 

Ledenraad gaat akkoord met de benoeming van Tineke Jalving tot landelijk 

bestuurslid. 

De nieuwe voorzitter neemt het voorzitterschap van de vergadering over. 

De penningmeester zal tijdens de lunch de vertrekkend voorzitter toespreken. 

 

12. Wat verder ter tafel komt en rondvraag 

Gelderland vraagt wat in de beleidscyclus het verschil is tussen een LB-sessie of -

vergadering? De LB-sessie is via Teams en geen officiële vergadering. Er wordt dan 

bijgepraat over de lopende gang van zaken. 

Drenthe laat weten op 21 november 1e ontmoetingsmiddag met afdelingen te hebben 

gepland. 

Noord-Holland meldt dat zij een kleinigheidje voor iedereen heeft meegebracht. 

 

13. Afsluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 13.10 uur. 


